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موافقت وزیر صمت با ورود شورای رقابت به قیمتگذاری خودرو
نشست کمیسیونهای تخصصی مجلس عصر امروز برگزار شد. در این گزارش مشروحی از مهمترین دستورکارهای مورد بررسی در کمیسیونهای

تخصصی آمده است.

به گزارش سایت خبری پرسون، نشست کمیسیونهای تخصصی مجلس عصر امروز برگزار شد که  در ادامه مهمترین مباحث و دستورکارهای مورد
بررسی در این جلسات که عمدتاً پیرامون ارزیابی جزئیات لایحه بودجه 1402 کل کشور بوده، آمده است:

**اعتبارات حوزه کشاورزی در لایحه بودجه سال آینده با کسری مواجه است

سخنگوی کمیسیون کشاورزی مجلس ضمن تشریح نشست امروز کمیسیون متبوعش گفت: کل بودجه 1402 حدود 50 درصد رشد داشته اما اعتبارات
بخش کشاورزی تنها 12 درصد رشد داشته است، در بودجه سال 1401 مقرر شده بود وزارت جهاد کشاورزی اموال مازاد خود را به فروش رسانده و آن را در
حوزه اختیارات هزینه کند اما در بودجه سال جاری باید درآمد حاصل از این محل را به خزانه واریز کند و دولت برای آن تصمیم گیری کند که اشکال

اساسی دارد.متاسفانه در لایحه بودجه سال آینده به موضوعات مذکور توجه نشده است.

وی با تاکید بر اینکه برای اجرای الگوی کشت اعتبارات کافی اختصاص داده نشده است و یارانه نهادههای کشاورزی به نوعی در لایحه بودجه سال آینده
حذف شده است، عنوان کرد: مطالبات شرکت های پتروشیمی تولید کننده کود اوره در لایحه بودجه 1402 لحاظ نشده و اعتبارات صندوق بیمه محصولات

کشاورزی در مقایسه با سال گذشته تغییری نکرده است و علی رغم نیاز 20 هزار میلیاردی تنها 6 هزار میلیارد در نظر گرفتهاند.

**نحوه محاسبه حق الزحمه مشاروان املاک تغییر میکند

صدیف بدری نائب رئیس کمیسیون عمران مجلس با اشاره به نشست امروز این کمیسیون خاطرنشان کرد: نبود ساز و کار مشخصی برای تعیین قیمت
اجاره منجر به گرانی سرسام آور اجاره بها شده و مردم را به ویژه اقشار کم درآمد جامعه را به زحمت انداخته است از این رو طرح ساماندهی اجاره بها

املاک مسکونی را دستور کار امروز کمیسیون عمران قرار داده و در نشست امروز نیز بخشی از بندهای آن را بررسی کردیم.

وی ادامه داد: مهمترین  موضوع در بندهای بررسی شده شیوه تعیین حق الزحمه مشاوران املاک بود چرا که اگر تعرفه آنها درصدی از قیمت مسکن
باشد، مشاوران برای دریافت سود بیشتر، به افزایش قیمت خانهها دامن میزنند. از این رو مقرر شد در کمیته تخصصی شیوه ای برای این امر طراحی و

در جلسه بعدی کمیسیون مورد بررسی قرار بگیرد.

** تشکیل کارگروه ویژه برای ارتقا جایگاه قرض الحسنه در نظام بانکداری

محمدرضا پورابراهیمی با اشاره به نشست عصر امروز کمیسیون متبوعش گفت: بررسی عملکرد و اقدامات بانکهای قرض الحسنه و راهکارهای ارتقاء
جایگاه قرض الحسنه در نظام بانکی کشور دستور کار امروز کمیسیون اقتصادی مجلس بود و مدیران عامل بانکهای قرض الحسنه رسالت و مهر ایران

نیز در جلسه حضور داشتند.

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس عنوان کرد: با توجه به استقبال مردم از این بانکها که هم اکنون چندین میلیون نفر از خدمات آنها در حوزه سپرده
گذاری و تسهیلات استفاده کرده و تعداد آنها نیز در حال افزایش است، پیشنهادات اصلاحی در ارتباط با کمک به تقویت جایگاه قرض الحسنه و
گسترش این سنت بسیار مهم اسلامی مطرح و مقرر شد کارگروه مشترکی میان کمیسیون اقتصادی، مرکز پژوهشهای مجلس، بانک مرکزی و بانکهای
قرض الحسنه در دو سرفصل شکل بگیرد؛ ابتدا پیشنهادات برای بودجه سال آتی و سپس پیشنهاد برای اصلاح قانون عملیات بانکداری مدنظر است که

یک فصل مشخص برای عملیات قرض الحسنه خواهد داشت.

**تأکید بر تقویت و حمایت از سازمان آموزش و پرورش استثنایی و کانون پرورش فکری

مهدی اسماعیلی نائب رئیس کمیسیون آموزش مجلس در تشریح نشست امروز این کمیسیون اظهار داشت: امروز رئیس سازمان آموزش و پرورش
استثنایی کشور و مدیرعامل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان با حضور در جلسه کمیسیون آموزش، گزارشی در خصوص اقدامات انجام شده و

برنامه های آتی ارائه کردند.

وی افزود: با توجه به حساسیت سازمان آموزش و پرورش استثنایی کشور و اینکه بخش قابل توجهی از دانش آموزان ما به دلیل برخی معلولیتهای
جسمی و حرکتی یا ذهنی به مدارس استثنایی میروند، این مدارس باید از امکانات و تجهیزات مناسبی برای دسترسی به آموزش برخوردار باشند و از

این عزیزان از تحصیل بازنمانند.



اسماعیلی ادامه داد: بخش دوم نشست امروز نیز با حضور مدیرعامل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان برگزار شد که پس از ارائه توضیحات،
نمایندگان عضو کمیسیون از اهمیت کانون سخن گفتند تا در زمینه پرورش هنری و فرهنگی دانش آموزان برنامههای ارائه شده به خوبی اجرایی شود.

**نظر مثبت وزیر صمت با ورود مجدد شورای رقابت به قیمتگذاری خودرو

مصطفی طاهری رئیس کمیسیون صنایع مجلس در تشریح نشست این کمیسیون گفت: دستورکار نخست امروز کمیسیون بررسی طرح اصلاح
ساماندهی خودرو و استماع گزارش وزیر درباره حوزه خودرو بود که اعضای کمیسیون خیلی قانع نشدند و  مقرر شد در روزهای آینده این جلسه مجدد

تکرار شود.

وی با اشاره به روشهای مختلف عرضه و سردرگمی موجود و صحبتهای متفاوتی که در این حوزه از دولت شنیده میشود، اضافه کرد: پیشنهاد اصلاح
قانون ساماندهی صنعت خودرو مطرح شد که براساس این پیشنهاد اگر در شرایط خاص خودرو در بورس کالا عرضه شود، سود مازاد فروش به جیب

تولیدکننده نرود و در زنجیره حمل و نقل عمومی هزینه شود البته رای گیری این طرح به جلسات آینده موکول شد.

رئیس کمیسیون صنایع مجلس درباره نظر وزیر صمت درباره ورود شورای رقابت به فرآیند قیمتگذاری خودرو، تصریح کرد: نظر وزیر این بود که
قیمتگذاری به شورای رقابت واگذار شود و شورای رقابت مجدد به قیمتگذاری خودرو ورود کند.

**بررسی بودجه وزارت کشور با حضور وحیدی

علی حدادی سخنگوی کمیسیون شوراهای مجلس با بیان جزئیاتی از نشست امروز کمیسیون مبتوعش گفت: نشست امروز  با حضور وزیر کشور
نشستی برای بررسی بودجه وزارت کشور ،معاونانش، سازمان های زیرمجموعه از جمله مدیریت بحران و سازمان شهرداری ها برگزار شد.

وی افزود: در این نشست برای افزایش اعتبارات سازمان بهزیستی پیشنهادی از سوی جعفر قادری نماینده شیراز ارائه شد، با توجه به تصادفات، جمعیت
مددجویان افزایش می یابد از این رو درخواست افزایش اعتبار برای سازمان بهزیستی ارائه شد همچنین خواهان تعیین بودجه برای خانواده های دارای

دو معلول مطرح شد که باید جزییات آن بررسی و در صورت تصویب در کمیسیون امور داخلی کشور، به کمیسیون تلفیق بودجه ارسال شود.

حدادی گفت: همچنین از سوی وزارت کشور و دستگاه های ذی ربط برای انتخابات، مدیریت بحران استانی، اختصاص ردیف بودجه برای مناطقی که به
تازگی بخش یا شهر شده اند، افزایش حقوق سازمان ثبت و اسناد، پیشنهاداتی ارائه و مقرر شد که این پیشنهادات به صورت مکتوب ارائه شود تا در

کمیسیون تصویب و برای رسیدگی به کمیسیون تلفیق بودجه ارسال شود.

**تاکید کمیسیون انرژی بر شفافیت مالی شرکتهای تابع وزارت نفت در لایحه بودجه 1402

مالک شریعتی سخنگوی کمیسیون انرژی مجلس ضمن تشریح نشست امروز این کمیسیون گفت:ما در دو جلسه اخیر خود بررسی لایحه بودجه در
بخشهای نفت، گاز، آب و برق را در دستور کار داشتیم که در این دو جلسه علاوهبر تبصره یک و بخشی از تبصره 2، تبصرههای 14 و 15 مرتبط با حوزه

انرژی بررسی شدند.

وی افزود: در جریان این بررسی، نمایندگان معتقد بودند؛ برخی از احکام انضباطی و نظارتی مجلس مانند شفافیت شرکتهای تابع وزارت نفت و
انضباط مالی در خزانهداری و منابع حاصل از فروش فرآوردههای نفتی مورد توجه قرار نگرفته است، ضمن آنکه وضعیت پیشبینی فروش نفت و
فرآوردهها و گاز طبیعی در داخل و خارج کشور مشخص نیست لذا این موارد مورد بحث و بررسی نمایندگان و مسئولان وزارت نفت قرار گرفت.

**نهایی شدن طرح ساماندهی فراکسیونهای مجلس

سمیه محمودی سخنگوی کمیسیون آیین نامه داخلی مجلس با اشاره به نشست امروز کمیسیون متبوعش گفت: در این نشست به بررسی نهایی
دستورالعمل تشکیل فراکسیون های مجلس که از خرداد آغاز شده و در کمیسیون و کارگروه ها بررسی شده بود، پرداختیم که به تصویب رسید و به

هیأت رئیسه رفت تا در نوبت بررسی در صحن علنی قرار گیرد.

نماینده مردم شهرضا و دهاقان در مجلس شورای اسلامی در ادامه تصریح کرد: این طرح با هدف ساماندهی وضعیت فراکسیون ها آغاز شد و در
کمیسیون آیین نامه داخلی با حضور کارشناسان مراکز مختلف و نامه نگاری ها مورد بررسی قرار گرفت.


